
 
 

 

Finansministeriet · Christiansborg Slotsplads 1 · 1218 København K 

Folketingets Udvalg for Digitalisering og It 

Christiansborg 

26. november 2024 

Svar på Udvalget for Digitalisering og It’s spørgsmål nr. 15 (Alm. 

del) af 30. oktober 2024 stillet af Lisbeth Bech-Nielsen (SF) efter 

ønske fra Dina Raabjerg (KF). 

Spørgsmål 15 

Det fremgår af svar på DIU alm. del. - spm. 217, 2023-24, at ”Økonomistyrelsen 

ikke er bekendt med en standardløsning, der i dag kan håndtere statslige 

overenskomster”. Vil ministeren fremsende den markedsafdækning, der ligger til 

grund for denne konklusion? 

 

Svar 

Økonomistyrelsen oplyser, at der forud for udbud af kontrakt om drift og vedlige-

holdelse, legacy reduktion og udvikling mv. af Statens Lønløsning blev udarbejdet 

et notat samt et tillægsnotat af Herbert Nathan & Co. og Devoteam. Materialet er 

vedlagt svaret.  

 

Af materialet fremgår bl.a. følgende: 

  

”Det betyder i skrivende stund, at der ikke er nogle af de moderne systemer, som realistisk kan 

byde ind med et lønsystem, der er velafprøvet i store komplekse organisationer under danske forhold. 

Det er stadig ældre systemer som SD Løn og KMD Opus Løn, der danner et duopol.” 

 

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 

 

Offentligt
DIU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 15

Udvalget for Digitalisering og It 2024-25
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